


Мектептердiц ты1ъвды1ъ1 м~селесi шешiле ме? 

Елiмiздiц ~.vрылыс нормалары мен ережелерiне а~пан айында озгерiстер 

енгiзiлдi. Астана ~аласы Бiлiм бас~армасыныц басшысы 8нуар 

ЖанFозиннiц айтуынша, б.vл жаFдай орта мектептер ~.vрылысына да 

арты~шылы~тар берiп отыр. Ендi 1200 орынды~ мектептердiц орнына 3 
мын,Fа тарта о~ушыFа арналFан о~у орындарын салуFа болады. ОсыFан 

орай Бiлiм бас~армасы ]\алалы~ ортаны регенерациялау 

бас~армасымен бiрге шаhардаFы жетi учаске бойынша мектептердiц 

~.vрылысы жобасын озгерттi. Алдында Бас жоспарда тал~ыланFан б.vл 

м~селе ~алалы~ м~слихаттыц ~леуметтiк-м~дени даму м~селелерi 

жонiндегi т.vра~ты комиссиясыныц отырысында ~аралды. 

«2023 жылFа дейiн Астанада 123 мьщ балаFа кебейедi деп кутiлуде. Б:~:тан 
к,азiр мектептерге сыймай жатк,ан 11 мьщ баланы к,осьщыздар. Жак,ын 
жылдары 134 мьщ балаFа арналFан жекеменшiк мектептердi салу мумкiн 
емес. Сондьщтан Укiметпен б:\[Л мgселенi талк,ылап жатырмыз. Орындар 

тапшылыFын 25 пайызFа жекеменшiк мектептер, 75 пайызFа мемлекеттiк 
мектептер есебiнен жабуды жоспарладьщ, алайда Укiмет б:\[Л жоспармен 

келiспей отыр. Себебi мектептердi салуFа к,осымша 130 млрд тецгеден астам 
к,аржы керек. Бугiндерi мgселенiц шешiмiн iздеп жатырмыз. Бgлкiм, 

мектептер ~q!:рылысыньщ 40-50 пайызын инвесторларFа, яFни жекеменшiкке 
жуктеймiз» дедi е. ЖанFОЗИН. 

Оньщ сезiнше, к,азiр к,алада 10 мектеп салынып жатыр. Биыл 3 мектеп 
пайдалануFа берiлмек. ]\алFан 7 мектеп пен 6 жапсарлас Fимарат 
~q!:рылысыньщ бюджетi бекiтiлдi. ~рылыс ~ыстары биыл басталмак,. 

Жалпы, к,алада мектептер тапшылыFымен к,атар проблемалы орта бiлiм беру 



нысандары бар. Соньщ iшiнде мgслихат депутаты Зейнолла Шiбкенов 

«8ндiрiс» жgне «Кирпичный» т~рFын алаптарындаFы No23 жgне №12 
мектептердiц жайын с~рады. «КирпичныйдаFьш мектепке 800 ок,ушы 
автобустармен к,атынайтынын к,аперге салды. 

«№ 12 мектепте ок,ушылардьщ шамадан тыс асып кету мgселесiн ок,ушыларды 
баск,а мектептерге автобуспен тасымалдау немесе отбасыларды кешiру 

арк,ылы шешуге болатын шыFар. Б~ мацайда жаца мектеп салу мумкiн емес. 

Ешк,андай нормалар б~ан мумкiндiк бермейдi. №23 мектепке жапсарлас 

Fимарат салу мgселесiн к,арастырып жатырмыз. Бiрак, №60, №31, №59, №75 

мектептерде ок,ушылар саны одан да кеп. ЯFни, алдымен осы орта бiлiм 

орындарыньщ мgселесiн шешуiмiз керек» дедi баск,арма басшысы. 

Депутат ]\арак,ат Абден Тельман кентiнiц мgселесiн кетердi. Оньщ айтуынша, 

аталмыш кентте бiрде-бiр мектеп пен балабак,ша жок,. Ец жак,ын мектеп 

Заречныйда орналаск,ан. Оньщ езiнде ок,ушылардьщ саны асып кеткен. 

]\аладаFы №75 мектеп сияк,ты нысандарды Тельман мен Заречныйдан келiп 

к,атынайтын ок,ушылар толдырды. 

«Астананьщ шеткi аймак,тарын дамыту т~1рымдамасы gзiрлендi. ]\аланьщ 

шетiнде т~ратын хальщтьщ жаFдайына м~ят к,арауымыз керек. Бiрак, сол 

аймак,тарда т~ратын балаларды унемi ~ытамыз. Мектеп пен балабакшамен, 

к,оFамдьщ келiкпен тиiстi децгейде к,амтамасыз етпеймiз» дедi ]\. Абден. 
Депутат к,осымша бiлiм туйткiлiн де атап еттi. Оньщ сезiнше, музыкаFа жgне 

бейнелеу енерiне баулитын мектептер, Ок,ушылар сарайлары - бgpi он, 

жаFалауда орналаск,ан. Сол жаFалауда олардьщ бiрде-бiреуi жок,. 

Рамзия Умербаева б~рынFы улгiмен мектеп салынFанда оньщ жанына 

балабак,ша салуды ~сынды. Депутаттьщ сезiнше, ата-аналар да б~ улгiнi 

~тайды. 

]\алальщ мgслихаттьщ gлеуметтiк-мgдени даму мgселелерi женiндегi т~рак,ты 

комиссиясыньщ тераFасы Мgжит Шайдаров ез тgжiрибесiмен белiстi. «]\азiр 

мектептердiц тыFыздыFын талк,ылап отырмыз. Осыдан 18 жыл б~рын Астана 
к,аласы Денсаульщ сак,тау департаментiн баск,арFанымда дgл осындай жаFдай 

емханаларFа к,атысты туындаFан едi. ЯFни, оларды к,ай аумак,к,а салу 

керектiгiн шештiк. Бас жоспарды, Бiлiм, ~мыспен к,амту, ецбек 

баск,армаларын, Iшкi iстер департаментiн, Кешi-к,он полициясын шак,ырып, 

к,аланьщ электронды картасын gзiрледiк. Сол арк,ылы ~рылыс журетiн 

аумак,тар, хальщтьщ тыFыздыFы аньщталды. ]\азiргi емханалардьщ бgpi сол 

уак,ытта жобаланды. Мектептердi де осы улгiмен салу керек. Тельманда 

~рылыс к,арк,ынды жургiзiлiп жатыр. Демек, сол аумак,к,а мектеп к,ажет» дедi 

комиссия тераFасы. 

Депутат Зgуре Жусiпова 1200 балаFа арналFан №82 мектептi «Дарын» 
мектебiне к,осып жiбергенiн, к,азiр ондаFы ок,ушылардьщ саны 600-ден астам 

екенiн айтты. «Баск,а мектептер 3 мьщ ок,ушымен ок,ып отырFанда, б~ 
мектепте бала саны бар болFаны - 600. «Арман к,аланьщ» мацайында улкен 
мектеп салынды. Б~ математикальщ баFыттаFы ок,у орнын жекенiц к,олына 

берiп к,ойды. Егер мектептердi жекенiц к,олына бере берсек, ок,у орындары 

тыFыздыFы мgселесiн шешпеймiз» дедi депутат. 



]\алальщ ортаны регенерациялау баск,армасыньщ басшысы Fали Иск,алиев 

егер мgслихат депутаттары ~сынылFан жобаны к,олдаса, биыл жаца 1 О 
мектептi жобалау ~мыстары басталатынын айтты. Энергетика жgне 

байланыс колледжiне арналып салынFан Fимарат мектепке берiлетiнiн, тиiстi 

талдау Тельман кентiнде мектеп к,ажеттiгiн керсетсе, оны жобадан алып 

тастамайтынын жеткiздi. 

Депутат З~пьщар Fайыпов колледж Fимаратын мектепке бермес б~рын 

тусiндiрме ~мыстарын жургiзу керект~гш айтты. 


